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[Formanden] 
Medlemmer af Folketinget Annette Just 

(FP), Kim Behnke (FP), Aage Brusgaard (FP), 
Kirsten Jacobsen (FP) og Pia Kjærsgaard (FP) 
har meddelt mig, at de ønsker skriftligt at 
fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om rimelige 
arbejdsbetingelser for Folketingets Markedsud- 
valg med hensyn til fremsendelse af udvalgsbi- 
lag. 

(Beslutningsforslag nr. B 8). 

Medlemmer af Folketinget Glønborg 
(KRF), Lysholm Christensen (KRF), Jørgen 
Kvist Jensen (KRF) og Kofod-Svendsen 
(KRF) har meddelt mig, at de ønsker skriftligt 
at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om nedsættel- 
se af  en bistandskommission. 

(Beslutningsforslag nr. B 9). 

Skriftlig fremsættelse af forslag: 

Tommy Dinesen (SF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 

mig hermed at fremsætte: 
Forslag til lov om ændring af  lov om styrelsen 

af  statsbanerne. 
(Lovforslag nr. L 69). 
Idet der henvises til lovforslagets tekst og til 

de bemærkninger, der ledsager lovforslaget, 
anbefaler jeg det til Tingets velvillige behand- 
ling. 

Miljøministeren (Per Stig Møller): 
Jeg skal herved tillade mig at fremsætte: 
Forslag til lov om naturbeskyttelse. 
(Lovforslag nr. L 70). 
Lovforslaget er i princippet en genfremsæt- 

telse af lovforslag nr. L 75, som blev fremsat 
den 23. januar 1991, og som i fortsættelse af 
tidligere fremsættelser blev førstebehandlet 
her i Folketinget 19. februar 1991. 

Lovforslaget er dog justeret på baggrund af 
drøftelserne af de tidligere lovforslag og som 
konsekvens af, at lovforslagene til ny lov om 
vandløb og naturklagenævn ikke genfremsæt- 
tes. 

Lovforslaget er udtryk for væsentlige styr- 
kelser af naturbeskyttelsen. Disse styrkelser er 
nødvendige. Det fremgår senest af miljømini- 

sterens rapport fra august i år om miljøtilstan- 
den i Danmark. 

Samtidig indebærer lovforslaget en omfat- 
tende modernisering af de eksisterende regler. 
Den gældende naturfredningslov bærer tyde- 
ligt præg af at være en gammel lov med mange 
knopskydninger. 

Lovforslaget opretholder fredningsnævne- 
ne, men således at nævnenes antal begrænses 
til ét nævn pr. amt. Fredningsnævnenes opga- 
ver afgrænses, således at de kan koncentrere 
sig om deres kerneområde, behandling og af- 
gørelse af fredningssager og dispensationer 
herfra. Samtidig er reglerne affattet, så frednin- 
gerne bliver et mere aktivt instrument, der 
giver bedre mulighed for at foretage frednin- 
ger, der har naturgenopretning som formål. 

Det foreslås på linje med de tidligere frem- 
satte lovforslag at overflytte administrationen 
af bygge- og beskyttelseslinjerne til amter og 
kommuner, som i forvejen er ansvarlige for til- 
svarende arealreguleringer. Erfaringerne fra 
frikommuneforsøg viser, at dobbeltadministra- 
tion undgås, og at der herved kan opnås både 
en kortere sagsbehandlingstid og ressource- 
mæssige besparelser, uden at det går ud over 
naturbeskyttelsen. 

Lovforslaget giver endvidere offentligheden 
en forbedret mulighed for adgang til naturen 
efter de principper, som ejer- og brugerorgani- 
sationer har foreslået under forhandlingerne 
om de tidligere lovforslag. 

Det er endvidere i lovforslaget foreslået, at 
der ikke kan ske ekspropriation til statslig 
skovrejsning, og at pleje af ikke fredede arealer 
skal ske efter aftale med grundejeren. 

Regeringen opfordrer til, at Folketinget nu 
hurtigst muligt færdigbehandler lovforslaget, 
således at der kan opnås både den styrkelse og 
modernisering af naturbeskyttelsen, som der er 
behov for, og at der kan skabes ro og stabilitet 
om det fremtidige naturbeskyttelsesarbejde. 

Idet der i øvrigt henvises til lovforslaget med 
bemærkninger, anbefales det til Folketingets 
hurtige og velvillige behandling. 

Annette Just (FP): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 

mig hermed at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om rimelige 

arbejdsbetingelser for Folketingets Markedsud- 
valg med hensyn til fremsendelse af udvalgsbi- 
lag. 


